



Dr. Éric Racine, PhD

International researcher in bioethics with recognized contributions to the development of neuroethics and pragmatic ethics

Éric Racine, Ph. D.

Directeur de l'Unité de recherche en éthique pragmatique de la santé, Institut de recherches cliniques de Montréal (IRCM)

Professeur titulaire de recherche, IRCM et Université de Montréal;

Professeur invité, Université McGill/ Director, Pragmatic Health Ethics

Research Unit, Montreal Clinical Research Institute (IRCM), full research

professor, IRCM and University of Montreal, Adjunct Professor, McGill

University

Dr. Racine is a leading international researcher in bioethics with recognized contributions to the development of neuroethics and pragmatic ethics. He is the author of *Pragmatic Neuroethics: Improving Treatment and Understanding of the Mind-Brain*, published by MIT Press. Inspired by philosophical pragmatism, his research aims to bring to the forefront the lived experience of ethically problematic situations by patients and stakeholders and then to resolve them collaboratively through deliberative and evidence-informed processes.

Éric Racine est un chercheur international de premier plan dans le secteur de la bioéthique, dont les contributions au développement de la neuroéthique et de l'éthique pragmatique sont reconnues. Il est l'auteur de l'ouvrage *Pragmatic Neuroethics: Improving Treatment and Understanding of the Mind-Brain*, publié par MIT Press. Inspirés par le pragmatisme philosophique, ses travaux de recherche visent à mettre le vécu des patients et des intervenants lors de situations éthiquement problématiques au premier plan, avant de les résoudre collaborativement par le biais de processus délibératifs et éclairés par des données probantes.